
Sammanträdesprotokoll 
 
 
 
 
 

Kommunfullmäktige  

Datum  
2022-09-13 

 
Plats och tid Plenisalen, Stadshuset, tisdagen den 13 september 2022 klockan 18:05-19:20 

 
Beslutande Ledamöter 

Leif Larsson (C) 
Gudrun Brunegård (KD) 
Lennart Nygren (S) 
Peter Karlsson (C) 
Magnus Danlid (C), fr o m § 80 
Anna Svensson (C) 
Lisbeth Karlsson (C) 
Marcus Jonmyren (C) 
Lars Sandberg (C) 
Bo Svensson (C) 
Jacob Käll (C) 
Eva Svensson (C) 
Kent Skaate (C) 
Bertil Carlsson (C) 
Marie Nicholson (M) 
Tomas Peterson (M) 
Johan Blomberg (M) 
Maria Lundmark (M) 
Niklas Gustafsson (M) 
Håkan Nyström (M) 
Ola Gustafsson (KD) 
Christina Sorsa (KD) 
Nina Gustafsson (KD) 
Torbjörn Sandberg (KD) 
Ingela Nilsson Nachtweij () 
Erik Paulsson () 
Daniel Nestor (S) 
Helen Nilsson (S) 
Eva Berglund (S) 
Peter Högberg (S) 
Lis-Astrid Andersson (S) 
Kenneth Björklund (S) 
Cissi Hammar (S) 
Pernilla Eriksson (S) 
Mats Genfors (S) 
Emily Palenzuela (S) 
Stig Jaensson (S) 
Ann-Marie Blomgren (S) 
Lars Johansson (V) 
Peter Fjällgård (V) 
Pia Young (V) 
Johanna Cederstrand (V) 
Jacob Kant (V) 
Petra Whidotti (SD) 
Jimmy Rödin (SD) 
Emil Larsson (SD) 
Peter Bengtsson (SD) 
Anneli Jakobsson (-) 
Kjell Jakobsson (-) 

Tjänstgörande ersättare 
 
Clara Castelblanco (KD) 
 
 
 
Rein Soovik (C) 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sören Sjöholm (M) 
- 
 
 
 
Kjell Alexandersson (M) 
 
 
 
 
Birger Andersson (C) 
- 
 
 
 
 
Anders Enqvist (S) 
 
 
 
Mustafa Badran (S) 
 
 
 
 
 
Peter Lingeteg (V) 
Jens af Ekenstam Stenman (V) 
 
- 
- 
- 
- 
 

Övriga närvarande Kommundirektör Carolina Leijonram 
Kommunsekreterare Jenny Andersson 
Roland Ilemark (S), ordförande för kommunens revisorer 
Henrik Remmerfelt, Förbundsdirektör för Kommunalförbundet ITSAM 

Paragrafer 64-86 
Sekreterare Jenny Andersson 
Protokolljusterare Emily Palenzuela (S) 
 Justering sker genom digital signering. 
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Innehållsförteckning 
 

Paragraf Rubrik Ärendenr Sidnr 
 
64 Val av protokolljusterare 2022/10 3 
65 Allmänhetens frågestund 2022/17 4 
66 Meddelanden till kommunfullmäktige 2022/2 5 
67 Granskning gällande nyanlända och insatser för att bli 

självförsörjande 
2022/271 6 

68 Granskning av kvalitetsarbetet inom äldreomsorgen 2022/341 7 
69 Partiernas redovisning av använt partistöd år 2021 2020/595 8 
70 Kinda kommuns utträde ur Kommunalförbundet ITSAM 2022/136 9 - 10 
71 Gemensam förvaltarenhet för 

överförmyndarverksamheten 
2022/234 11 

72 Samordningsförbundet i Kalmar län - årsredovisning 
2021 och fråga om ansvarsfrihet 

2022/163 12 - 13 

73 Detaljplan för kvarteret Gäddan 8 och del av Vimmerby 
3:3 

2017/322 14 - 15 

74 Motion om utökad kontroll av belastningsregister 2019/613 16 - 17 
75 Motion Guldkant - att heltid kan omfatta en förkortad 

arbetsvecka 
2020/160 18 - 19 

76 Motion om att Vimmerby kommun ska införa en 
visselblåsarfunktion 

2020/254 20 - 21 

77 Motion angående information om blodgivning 2020/380 22 
78 Motion om hundlatriner i Storebro 2021/256 23 
79 Motion om språkkrav vid anställning inom skola samt 

vård och omsorg 
2021/376 24 - 25 

80 Medborgarförslag om att kommunen ska anlägga en 
discgolfbana 

2021/217 26 

81 Medborgarförslag om belysning på offentliga lekplatser 2021/447 27 - 28 
82 Medborgarförslag om att kommunen ska höja 

friskvårdsbidraget för sina medarbetare 
2022/79 29 - 30 

83 Medborgarförslag om att förbättra trafiksäkerheten vid 
övergångstället på Lundgatan 

2022/83 31 - 32 

84 Medborgarförslag om övergångsställe över 
Sevedegatan 

2022/100 33 

85 Ledamöternas frågestund 2022/16 34 - 36 
86 Ordförandens tal vid mandatperiodens slut 2022/20 37 
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§ 64  2022/10 2022.3502  
 

Val av protokolljusterare 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser Emily Palenzuela (S) att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
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§ 65  2022/17 2022.3503  
 

Allmänhetens frågestund 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger frågestunden till handlingarna. 
 

Sammanfattning 
Ingen från allmänheten ställer fråga vid dagens frågestund. 
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§ 66  2022/2 2022.3504  
 

Meddelanden till kommunfullmäktige 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger dagens meddelanden till handlingarna. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut i Kinda kommunfullmäktige 2022-06-27 om medlemskap i Kommunalförbundet ITSAM, 
KS 2022.2929 
Verksamhetsberättelse för Kommunförbundet Kalmar län år 2021, KS 2022. 3181 
Årsredovisning 2021 för Kommunförbundet Kalmar län, KS 2022. 3180 
Rapportering av förekomsten av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS kvartal 2 2022, KS 
2022. 3185 
Remittering av motion om skyltning till badplatsen i Storebro, KS 2022. 2934 
Motion om skyltning till badplatsen i Storebro, KS 2022. 2933 
Remittering av motion om blommor på grönområdet vid vattentornet i Vimmerby, KS 2022. 3221 
Motion om blommor på grönområdet vid vattentornet i Vimmerby, KS 2022.3219 
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§ 67  2022/271 2022.3505  
 

Granskning gällande nyanlända och insatser för att bli självförsörjande 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna. 
 

Sammanfattning 
Revisorerna i Vimmerby kommun har gett KPMG i uppdrag att granska insatser för att bli 
självförsörjande medsärskilt fokus på nyanlända. 
 
Granskningens slutsats är att socialnämnden i flera delar bedriver en ändamålsenlig verksamhet 
för att få mottagarna av ekonomiskt bistånd att bli självförsörjande medan det finns 
förbättringspotential i andra. De grundar sin bedömning på att arbetssättet på vilket handläggning 
av arbetsmarknadsinsatser sker delvis är ändamålsenligt. Flera delar i arbetet fungerar väl och det 
finns en god samverkan mellan personalgrupperna. Samtidigt framkommer att momenten i 
handläggningsarbetet behöver ytterligare synkroniseras och struktureras. 
 
Revisorerna emotser socialnämndens svar senast den 26 september 2022 med uppgifter om 
vidtagna eller planerade åtgärder avseende de bedömningar som återfinns i rapporten. 
 
Roland Ilemark (S), ordförande för kommunens revisorer, föredrar ärendet vid dagens 
sammanträde. 
 

Beslutsunderlag 
Granskning gällande nyanlända och insatser för att bli självförsörjande, KS 2022.2556 
Granskningsrapport – Nyanlända och insatser för att bli självförsörjande, KS 2022.2555 
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§ 68  2022/341 2022.3506  
 

Granskning av kvalitetsarbetet inom äldreomsorgen 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna. 
 

Sammanfattning 
Revisorerna i Vimmerby kommun har gett KPMG i uppdrag att granska kvalitetsarbetet inom 
äldreomsorgen. 
 
Granskningens slutsats är att socialnämnden inte fullt ut bedriver ett ändamålsenligt 
kvalitetsarbete med fokus på äldreomsorgen. Bedömningen grundar sig på att ett dokumenterat 
kvalitetsledningssystem, som omfattar samtliga områden som anges i lagstiftning samt 
Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd om ledningssystem för systematiskt kvalitetsarbete 
(SOSFS 2011:9), inte har upprättats för socialnämndens verksamheter vid tidpunkten för 
granskningen. Däremot görs bedömningen att arbetet med att implementera processorienterat 
arbetssätt och kvalitetsledningssystem har inletts inom socialförvaltningen genom att 
verksamheterna har genomgått eller planeras genomgå grundutbildningen. 
 
Revisorerna emotser socialnämndens svar senast den 21 november 2022 med uppgifter om 
vidtagna eller planerade åtgärder avseende de bedömningar som återfinns i rapporten. 
 
Roland Ilemark (S), ordförande för kommunens revisorer, föredrar ärendet vid dagens 
sammanträde. 
 

Beslutsunderlag 
Granskning av kvalitetsarbete inom äldreomsorgen, KS 2022.3277 
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§ 69  2020/595 2022.3507  
 

Partiernas redovisning av använt partistöd år 2021 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger redovisningarna av partiernas användning av partistödet till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning 
Reglerna om partistöd finns i kommunallagens 4 kapitel, 29-31 §§: 
 
Kommuner får ge ekonomiskt bidrag och annat stöd till politiska partier för att stärka deras 
ställning i den kommunala demokratin (partistöd). Fullmäktige ska besluta om partistödets 
omfattning och formerna för det. Vimmerby kommun har fastställt dem i ”Regler för partistöd i 
Vimmerby kommun” änr 2018/628 hid 2020/3339.  
 
Beslut om partistöd innehåller ett krav på att mottagaren av partistödet årligen ska lämna en 
skriftlig redovisning som visar att partistödet har använts just för att stärka deras ställning i den 
kommunala demokratin. Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december och ges in till 
fullmäktige senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång. En av mottagaren utsedd 
särskild granskare ska granska om redovisningen ger en rättvisande bild av hur mottagaren har 
använt partistödet. Granskarens rapport över granskningen ska bifogas redovisningen.  
 
Partierna har nu lämnat sina redovisningar och de är sammanställda i det underlag som presenteras 
för fullmäktige. 
 

Beslutsunderlag 
Total sammanställning redovisning av partistöd 2021, KS 2022.2719 
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§ 70  2022/136 2022.3508  
 

Kinda kommuns utträde ur Kommunalförbundet ITSAM 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige godkänner överenskommelsen mellan medlemskommunerna som reglerar 
mellanhavandena med anledning av Kinda kommuns utträde. Genom att kommunfullmäktige 
godkänner överenskommelsen har kommunfullmäktige också, genom punkt 3 i överenskommelsen, 
godkänt utträdesavtalet. 

Kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsens ordförande Jacob Käll (C) att teckna 
överenskommelsen. 

Ovanstående beslut gäller under förutsättning att samtliga sex medlemskommuner fattar likalydande 
beslut. 

Vidare uppdrar kommunfullmäktige till kommunstyrelsen att godkänna redaktionella justeringar av 
överenskommelsen samt avtalet exempelvis med anledning av ändring av datum beroende på 
beslutsprocesserna i övriga medlemskommuner. 
 

Sammanfattning 
Kinda kommun fattade under hösten 2019, genom sitt kommunfullmäktige, inriktningsbeslut om 
att lämna Kommunalförbundet ITSAM och istället övergå till IT-drift med eget huvudmannaskap. 
ITSAM och samtliga medlemskommuner har diskuterat principerna för Kindas utträde ur ITSAM. 
På uppdrag av ITSAM:s direktion och tillsammans med representanter från Kinda har ett 
avtalsarbete genomförts avseende Kinda kommuns utträde ur kommunalförbundet ITSAM. I 
arbetet har utöver ITSAM och Kinda kommun kommundirektörerna i Åtvidabergs och Ödeshögs 
kommuner deltagit i arbetet.  
 
Arbetet har resulterat i två dokument varav det ena är ett utträdesavtal som reglerar förhållandet 
mellan ITSAM och Kinda kommun och tecknas av dessa parter, och det andra en 
överenskommelse om utträdet mellan samtliga medlemskommuner (där ITSAM inte är en part).  
 
Henrik Remmerfelt, Förbundsdirektör, Kommunalförbundet ITSAM, föredrar ärendet. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KSAU 2022-08-30, Kinda kommuns utträde ur ITSAM, KS 2022.3260 
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Överenskommelse mellan medlemmar i kommunalförbundet Itsam version 220622, KS 
2022.3203 
Utträdesavtal Kinda version 220622, KS 2022.3205 
Presentation för fullmäktige 2022-09-13, KS 2022.3402 
 

Beslutet skickas till 
Kommunalförbundet ITSAM 
Övriga medlemskommuner 
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§ 71  2022/234 2022.3509  
 

Gemensam förvaltarenhet för överförmyndarverksamheten 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige ställer sig positiv till en gemensam förvaltarenhet och ger den 

gemensamma överförmyndarorganisationen ”Överförmyndare i Samverkan” i uppdrag att 
ta fram ett förslag till samverkansavtal med i första hand Linköpings kommun. 

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att träffa avtal avseende 
förvaltarenhet. 

 

Sammanfattning 
Av kommunstyrelsens förslag i ärendet framgår följande. Uppdragen som god man respektive 
förvaltare blir allt mer komplexa och svårigheten ökar att hitta ställföreträdare.  
 
En statlig utredning föreslår att det ska vara möjligt med en professionalisering av uppdragen som 
god man och förvaltare men för närvarande är inget lagförslag lagt i frågan. Flera kommuner har 
dock sedan många år valt att inrätta så kallade ställföreträdar- eller förvaltarenheter där anställda 
ställföreträdare hanterat särskilt komplicerade ärenden. 
 
Överförmyndare i Samverkan har utrett behov, kostnader och organisation för en förvaltarenhet 
för nuvarande medlemskommuner.  
 
Prognosticerad kostnad för Vimmerby kommuns del uppskattas till ca 575 tkr första året och till 
ca 288 tkr när intäkter därefter tillförs i form av arvoden och kostnadsersättningar. Utifrån främst 
kompetens- och sårbarhetsaspekter föreslås att kommunerna ansluter sig till befintlig 
förvaltarenhet i Linköpings kommun genom avtal. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Gemensam förvaltarenhet, KS 2022.2759 
 

Beslutet skickas till 
Administrativa avdelningen 
För åtgärd
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§ 72  2022/163 2022.3510  
 

Samordningsförbundet i Kalmar län - årsredovisning 2021 och fråga om 
ansvarsfrihet 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning avseende 2021 för Samordningsförbundet i 
Kalmar län. 

Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för år 2021 för Samordningsförbundet i Kalmar län. 
 

Anmälan om jäv 
Lars Sandberg (C) deltar inte i beslutet. 
 

Sammanfattning 
Revisorerna i Samordningsförbundet i Kalmar län har med hjälp av sakkunniga biträden utfört de 
granskningsinsatser enligt sitt uppdrag. De bedömer sammantaget att styrelsen har bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att 
den interna kontrollen delvis har varit tillräcklig. De bedömer även att räkenskaperna i allt 
väsentligt är rättvisande och att årsredovisningen har upprättats enlighet med tillämpliga delar av 
lagen om kommunal bokföring och redovisning och god redovisningssed. De bedömer 
sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen inte är förenligt med de finansiella mål som är 
uppställda. Dock är resultatet förenligt med de uppställda verksamhetsmålen. De tillstyrker att 
styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet. 
 
Det sakkunniga biträdet EY har genomfört en översiktlig basgranskning av Samordningsförbundet 
Kalmar län för att bedöma förbundets verksamhet utifrån organisation, målstyrning, ekonomi och 
internkontroll samt att bidra till revisorernas ansvarsprövning. Sammantaget bedömer de att 
styrelsen har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och ekonomiskt tillfredställande sätt, 
samt att den interna kontrollen delvis har varit tillräcklig. De bedömer att styrelsen har fastställt en 
organisation med tydlig fördelning av ansvar och befogenheter då det finns en tydlig 
arbetsordning samt delegationsordning för verksamheten. Målstyrningen grundas på tydliga och 
mätbara mål och de följs upp och återrapporteras till styrelsen.  
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EY bedömer att den ekonomiska styrningen är god och det sker ett delvis systematiskt 
internkontrollarbete.  
Utifrån granskningsresultatet rekommenderar vi styrelsen att:  
 genomföra en riskanalys för säkerställandet av att de mest väsentliga kontrollmomenten ingår i 
internkontrollplanen, 
 dokumentera utfallet av genomförd intern kontroll, 
 säkerställa en tillräcklig uppföljning av genomförd internkontroll, samt 
 säkerställa att eventuella beslutsunderlag framgår av protokollen. 
 
PwC har på uppdrag av förbundets förtroendevalda revisorer granskat om resultaten för god 
ekonomisk hushållning är förenliga med de mål som beslutats. De anser att de finansiella målen 
uppfylls inte i och med förbundets resultat och ekonomiska ställning per 2021-12-31. De 
verksamhetsmässiga målen är uppnådda för år 2021.  
 
PwC har på uppdrag av förbundets förtroendevalda revisorer granskat förbundets 
årsredovisning för perioden 2021-01-01 – 2021-12-31 för att ge underlag för en bedömning om 
räkenskaperna ger en rättvisande bild av verksamhetens resultat och ekonomiska ställning samt 
om årsredovisning är upprättad i enlighet med LKBR och god redovisningssed i kommunal 
verksamhet. Samtliga områden bedöms uppfylla kraven: Förvaltningsberättelse, Resultaträkning, 
Balansräkning, Kassaflödesanalys, Noter ochDriftredovisning. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Samordningsförbundet i Kalmar län årsredovisning 2021 och fråga om 
ansvarsfrihet, KS 2022.2760 
Revisionsberättelse Samordningsförbundet 2021 signerad, KS 2022.1119 
Rapport över basgranskning 2021 - Samordningsförbundet i Kalmar län, KS 2022.1123 
Rapport God ekonomisk hushållning 2021 Samordningsförbundet i Kalmar län, KS 2022.1124 
Revisionsrapport Samordningsförbundet År 2021, KS 2022.1122 
Samordningsförbundet Årsredovisning 2021 med bilagor, KS 2022.1125 
 

Beslutet skickas till 
Samordningsförbundet i Kalmar län 
Ekonomiavdelningen 
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§ 73  2017/322 2022.3511  
 

Detaljplan för kvarteret Gäddan 8 och del av Vimmerby 3:3 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för kvarteret Gäddan 8 och del av Vimmerby 3:3. 
 

Sammanfattning 
Miljö- och byggnadsnämnden har tagit fram underlag samt förslag till beslut angående kvarteret 
Gäddan 8 och del av Vimmerby 3:3. 
 
Av Planbeskrivningen framgår att marken för närvarande används för restaurangs-, handels- och 
verksamhetsändamål. Planområdets norra del används för bilhandel. I området ingår även en del 
av gata och bilparkering. Vid järnvägen ligger en av ko1nmunens återvinningsstation.  
 
Vidare framgår att övergripande mål med planförslaget är att avveckla allmän platsmark och utöka 
andelen kvartersmark för enskilt ändamål för att tillmötesgå efterfrågan från etablerade 
verksamheter. Förslaget möjliggör förtätning och utökning av befintliga fastigheter i centralt och 
attraktivt läge. Detaljplanen medger flexibel utformning där byggnation kan rymma flera olika 
upplåtelseformer, såsom verksamheter, handel och kontor. Detaljplanens gränsdragningar är 
avvägda för att den allmänna platsmarken ska kunna inrymma grönska i staden samt möjligheter 
att utveckla viktiga stråk. För att Sevedegatan ska utvecklas till en del av stadskärnan är det viktigt 
att tvärkopplingarna mellan Sevedegatan/ Åbroallén och Vimmerbyallén är tydliga och 
inbjudande.  
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Antagande av detaljplan fastigheten Gäddan 8 och del av Vimmerby 3:3, 
KS 2022.2778 
Granskningsutlåtande kv Gäddan 4,6,7 och 8 del av Vimmerby 3:3, KS 2022.2002 
Planbeskrivning Kv Gäddan 4,6,7 och 8 del av Vimmerby 3:3, KS 2022.2001 
MBN § 78 Antagande Detaljplan för kv Gäddan med flera, Vimmerby kommun, KS 2022.1992 
 Plankarta kv Gäddan 4,6,7 och 8 Vimmerby 3:3, KS 2022.1991 
Undersökning om betydande miljöpåverkan kv Gäddan 4,6,7 och 8 del av Vimmerby 3:3, KS 
2022.2003 
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Beslutet skickas till 
Miljö- och byggnadsnämnden Med anslagsbevis och närvarolista 
Samhällsbyggnadsavdelningen
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§ 74  2019/613 2022.3512  
 

Motion om utökad kontroll av belastningsregister 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. 
 

Sammanfattning 
Pia Young (V), Lars Johansson (V), Peter Fjällgård (V), Jacob Kant (V) och Johanna H 
Cederstrand (V) föreslår i sin motion att kommunen säkerställer att de som sköter transport till och 
från skola, vård och andra verksamheter ska uppvisa utdrag från polisens belastningsregister, och 
anlitas för dessa uppdrag utifrån samma kriterier som gäller för anställning i exempelvis skola 
eller omsorg. Motionärerna skriver att utdrag ur belastningsregistret är ett bra system för att 
säkerställa den arbetssökandes lämplighet och skapa en trygg miljö för brukarna av skolskjuts och 
färdtjänst. De menar att barn, gamla, sjuka och människor med funktionsvariation kan vara extra 
utsatta. Förslaget syftar till att skapa en säkrare och tryggare tillvaro för dessa grupper.  
 
Motionen remitterades till HR-avdelningen som i sin tjänsteskrivelse, hid KS 2022.2252, uttalar 
följande. Vimmerby kommun avropar de entreprenörsavtal som tecknats av Kalmar länstrafik. 
KLT har i sina avtal med entreprenörerna inskrivet att “Föraren ska när sådan skyldighet och/eller 
rättighet för KLT föreligger enligt lag, på begäran av beställaren uppvisa eller tillhandahålla 
utdrag från Rikspolisstyrelsen belastningsregister innan förare utför köruppdrag. Om registreringar 
finns i belastningsregistret kan beställaren i vissa fall utesluta chauffören från att utföra KLT:s 
uppdrag. 
 
Vidare framgår att enligt kommunens samverkansavtal ska KLT löpande följa upp att kraven i 
trafikavtalen följs upp. Det finns redan idag möjlighet för KLT att begära registerutdrag och 
utifrån KLT:s avtal med kommunen är de skyldiga att se till att registerkontroll görs. 
Samhällsbyggnadsavdelningen gör stickkontroller för att kontrollera att rutinen följs. 
 

Deltagande i debatten 
Anneli Jakobsson (-) 
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Förslag till beslut 
Lars Johansson (V) yrkar bifall till motionen. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Motion om utökad kontroll av belastningsregister, KS 2022.2774 
Motion om utökad kontroll av belastningsregister, KS 2019.3267 
 

Beslutet skickas till 
HR-avdelningen: Med handlingar. För åtgärd. 
Pia Young (V) 
Lars Johansson (V) 
Peter Fjällgård (V) 
Jacob Kant (V) 
Johanna H Cederstrand (V)
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§ 75  2020/160 2022.3513  
 

Motion Guldkant - att heltid kan omfatta en förkortad arbetsvecka 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Motivering:  
Medarbetare inom äldreomsorgen har redan förkortad veckoarbetstid. 
 

Sammanfattning 
Jens af Ekenstam Stenman (V) föreslår i sin motion "Guldkant - Vimmerby kommun som en 
attraktiv arbetsgivare" att kommunen erbjuder heltid, men att heltid med nödvändighet inte 
behöver omfatta 40 timmar utan en ”Guldkant” skapas i form av något förkortad arbetsvecka. 
 
Jens af Ekenstam Stenman (V) skriver att en effekt av förändringsarbetet Heltidsresan blir att det 
emellanåt uppstår övertalighet i personal när scheman överlappar varandra. Men genom att 
kommunen erbjuder till exempel 37,5 timmars arbetsvecka kan den få mer nöjd personal, mer tid 
till återhämtning samt effekten att det blir enklare att rekrytera personal till kommunens 
äldreomsorg.  
 
Motionen remitterades till HR-avdelningen som i sin tjänsteskrivelse, hid KS 2022.2256, uttalar 
följande. Inom socialförvaltningen har medarbetare inom fackförbundet Kommunals avtalsområde 
sedan många år en veckoarbetstid på 37 timmar/vecka, inom bl.a. äldreomsorgen. From april 2022 
arbetar medarbetare som arbetar ständig natt 34,33 timmar/vecka. De arbetade tidigare 36,33 
timmar/vecka. Detta följer de centrala avtal som är tecknade mellan Sveriges Kommuner och 
Regioner (SKR) och fackliga parter centralt. Heltid som norm har införts utan att det tillförts extra 
resurser vilket innebär förändringar i bl.a. schema för att få till en god planering. Överkapaciteten 
som skapats i och med att medarbetare gått upp till heltid har samlats till tillgänglighetsturer som 
ersätter vid frånvaro. En överkapacitet är det inte budgeterat för. Socialförvaltningen arbetar med 
att skapa balans mellan längden på arbetspass och antalet arbetspass per period för att klara 
arbetstidslagstiftning och avtal, ekonomiska ramar samt att arbetstid förläggs utifrån 
verksamhetens behov. 
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Deltagande i debatten 
Peter Fjällgård (V) 
Jens af Ekenstam Stenman (V) 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Motion Guldkant - att heltid kan omfatta en förkortad arbetsvecka, KS 
2022.2775 
Motion Guldkant - att heltid kan omfatta en förkortad arbetsvecka, KS 2022.3184 
 

Beslutet skickas till 
Jens af Ekenstam Stenman (V) 
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§ 76  2020/254 2022.3514  
 

Motion om att Vimmerby kommun ska införa en visselblåsarfunktion 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 

Motivering:  
Hänvisning till det arbete och beslut som hanteras för att etablera en visselblåsarfunktion i 
Vimmerby kommun. 
 

Sammanfattning 
Petra Whidotti (SD) och Jimmy Rödin (SD) föreslår i sin motion ”att en visselblåsarfunktion 
handlagd av en extern enhet avsedd för både anställda och förtroendevalda i kommunen och dess 
bolag, utreds och införs av kommunstyrelsen.” De menar att politisk turbulens i kommunen har 
visat sig kunna leda till ekonomiska, känslomässiga och personliga konsekvenser för arbetstagarna 
och att den arbetsrättsliga lagstiftningen har stärkts vad gäller särskilt skydd mot repressalier för 
arbetstagare som slår larm om allvarliga missförhållanden. De föreslår att ärendena handläggs av 
en utomstående enhet som rapporterar tillbaka till respektive organisation med rekommendation 
på åtgärder. Man ska kunna välja att vara anonym. 
 
Motionen remitterades till administrativa avdelningen, som i sin tjänsteskrivelse, hid KS 
2022.2265, anför följande. Både inför arbetet med EU-direktivet och sen i arbete med svensk 
lagstiftning inom området har ambitionen varit att införa “visselblåsarfunktioner”. Under hösten 
(2021 10 07) utfärdade riksdagen “Lag (2021:890) om skydd för personer som rapporterar om 
missförhållanden”. Vimmerby kommuns arbete med att skapa organisation och struktur för detta 
arbete intensifierades efter detta. Kommunen genomför en upphandling av extern funktion för att 
säkerställa integritet och anonymitet. Tjänsten bedöms kunna starta vid halvårsskiftet. 
 

Deltagande i debatten 
Anneli Jakobsson (-) 
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Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Motion om att Vimmerby kommun ska införa en visselblåsarfunktion, KS 
2022.2771 
Motion om att Vimmerby kommun ska införa en visselblåsarfunktion, KS 2022.2772 
 

Beslutet skickas till 
Petra Whidotti (SD) 
Jimmy Rödin (SD) 
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§ 77  2020/380 2022.3515  
 

Motion angående information om blodgivning 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige anser del 1 i motionen besvarad. 

Motivering:  
Det är en del i ett större arbete som pågår avseende utveckling av intranätet samt förmånspaket till 
medarbetare. 
 

2. Kommunfullmäktige bifaller del 2 i motionen vad gäller att arbetsgivaren ska uttala sig 
positivt om medarbetares möjlighet att vara blodgivare.   

 

Sammanfattning 
Anneli Jakobsson (-) föreslår i sin motion att kommunen som arbetsgivare upplyser alla vid både 
nyanställning och befintliga anställda att möjligheten finns att lämna blod på betald arbetstid och 
uttalar sig positivt till att anställda blir blodgivare. Hon menar att blodgivning är en viktig 
samhällsinsats som ofta innebär att man räddar en annans liv, och understryker att sjukhusen är i 
stort behov av blod varje dag. Kommunen bör därför informera på sin hemsida om att 
medarbetarna har rätt att lämna blod på betald arbetstid, anser Anneli Jakobsson (-). 
 
Motionen remitterades till HR-avdelningen, som i sin tjänsteskrivelse, hid KS 2022.2303, uttalar 
att blodgivning i dagsläget inte kan ske i Vimmerby utan medarbetare behöver resa till Västervik 
eller Eksjö. Milersättning för resan brukar bekostas av blodcentralen, men förutom tiden för själva 
blodgivningen tillkommer resetid. I vanlig ordning ska frånvaro från arbetsplatsen förankras med 
chef innan.  
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Motion angående information om blodgivning, KS 2022.2773 
Motion angående information om blodgivning, KS 2022.3183 
 

Beslutet skickas till 
HR-avdelningen. Med handlingar. För åtgärd. 
Anneli Jakobsson (-)
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§ 78  2021/256 2022.3516  
 

Motion om hundlatriner i Storebro 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 

Motivering:  
Hänvisning till driftavdelningens redan utförda inventering och åtgärd. 
 

Sammanfattning 
Anneli Jakobsson (-) och Kjell Jakobsson (-) påpekar i sin motion att det på vissa gator i Storebro 
saknas hundlatriner. De föreslår att kommunen sätter upp hundlatriner på Järnvägsgatan och 
Strandvägen. De föreslår också att kommunen samtidigt kontrollerar var det finns behov av 
hundlatriner på andra ställen i Storebro. 
 
Motionen remitterades till samhällsbyggnadsavdelningen som i sin tjänsteskrivelse, hid KS 
2022.1750, uttalar att inventering och åtgärd har skett. 
 

Deltagande i debatten 
Anneli Jakobsson (-) 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Motion om hundlatriner i Storebro, KS 2022.2769 
Motion om hundlatriner i Storebro, KS 2022.2879 
 

Beslutet skickas till 
Anneli Jakobsson (-) 
Kjell Jakobsson (-) 
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§ 79  2021/376 2022.3517  
 

Motion om språkkrav vid anställning inom skola samt vård och omsorg 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 

Motivering:  
Hänvisning till socialförvaltningens samt barn- och utbildningsförvaltningens redogörelse för 
nuvarande språkkrav vid anställning. 
 

Sammanfattning 
Jimmy Rödin (SD), Petra Whidotti (SD), Emil Larsson (SD) och Peter Bengtsson (SD) föreslår i 
sin motion följande. 
- Kommunfullmäktige ger de kommunala förvaltningarna i uppdrag att ta fram ett 
obligatoriskt språktest enligt Socialstyrelsens rekommendationer, att använda vid 
nyanställning. 
- Redan anställda inom berörda förvaltningar i kommunen, utan fullgoda kunskaper i svenska 
språket, ska ges möjlighet till språklyft. 
 
Motionärerna skriver att svenska språket är nyckeln till att bli en del av samhället, och avgörande 
för en välfärd av hög kvalitet. Särskilt viktigt är det, menar de, inom vård och omsorg, där 
bristfälliga kunskaper i svenska språket kan innebära en risk för att omsorgstagaren inte får den 
vård och omsorg hon/han behöver, samt orsaka merarbete på arbetsplatsen. 
 
Motionärerna anser också att pedagogernas språkkunskaper är en förutsättning för en fungerande 
skolundervisning. Förståelsen är viktig för att eleverna ska känna trygghet och tillit och kunna 
tillgodogöra sig utbildning och utveckling, menar de, och skriver att ett obligatoriskt språktest 
ökar möjligheterna att rekrytera ny personal med utländsk bakgrund. 
 
Slutligen anser motionärerna att även redan anställd personal utan tillräckliga språkkunskaper ska 
få möjlighet till ett språklyft. 
 
Motionen remitterades till kommunstyrelsen för beredning.  
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Barn- och utbildningsnämnden skriver i sitt yttrande att det idag sker en bedömning av kunskaper 
i svenska språket vid nyanställning, i överensstämmande med den kompetensbaserade 
rekryteringsmodellen som Vimmerby kommun arbetar efter.  
 
Socialnämnden framför att det sker en bedömning av kunskaper i svenska språket vid 
nyanställning, även om det inte är ett språktest enligt Socialstyrelsens rekommendationer, samt att 
det sker insatser för att ge språkstöd till redan anställd personal. 
 
HR-avdelningen föreslår i sin tjänsteskrivelse, hid KS 2022.1564, att motionen anses besvarad 
med dessa yttranden som grund. 
 

Deltagande i debatten 
Anneli Jakobsson (-) 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Motion om språkkrav vid anställning inom skola samt vård och omsorg i 
Vimmerby kommun, KS 2022.2770 
Motion om språkkrav vid anställning inom skola samt vård och omsorg i Vimmerby kommun, KS 
2021.3741 
 

Beslutet skickas till 
Jimmy Rödin (SD) 
Petra Whidotti (SD) 
Emil Larsson (SD) 
Peter Bengtsson (SD) 
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§ 80  2021/217 2022.3518  
 

Medborgarförslag om att kommunen ska anlägga en discgolfbana 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning 
Ulf Nilsson föreslår i sitt medborgarförslag att kommunen anlägger en discgolfbana för 
frisbee. Han menar att kommunen på det sättet möjliggör ett bra komplement till vad som i 
övrigt finns att erbjuda, likaså en utomhusaktivitet som inte kräver medlemskap eller medför 
kostnader för den enskilde.  
 
Ulf Nilsson bedömer att VOK-området skulle vara lämpligt och skriver att kommunen i ett 
första läge kan bygga en 9-hålsbana, men att området bör vara tillräckligt stort för att senare 
kunna komplettera med 9 hål till. 
 
Ärendet remitterades till utvecklingsavdelningen, som i sin tjänsteskrivelse, hid 2022.2767, uttalar 
följande. De har inte hittat tillräckligt stora kommunalt ägda platser för discgolfbana i Vimmerby 
centralort. Storebro IF har nyligen byggt en discgolfbana vid sin anläggning Bruksvallen i 
Storebro. Utvecklingsavdelningen föreslår att kommunen avvaktar med att anlägga en 
discgolfbana i Vimmerby tätort för att först se intresset för discgolf på befintlig bana.  
 

Förslag till beslut 
Ola Gustafsson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Medborgarförslag om att kommunen ska anlägga en discgolfbana, KS 
2022.2766 
Medborgarförslag om att kommunen ska anlägga en discgolfbana, KS 2021.2550 
 

Beslutet skickas till 
Ulf Nilsson
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§ 81  2021/447 2022.3519  
 

Medborgarförslag om belysning på offentliga lekplatser 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 

Motivering:  
I samband med översynen av de kommunala lekplatserna utifrån den antagna lek- och badplats-
strategin undersökts vilka möjligheter som finns till komplettering av belysning. I de fall som 
komplettering är möjligt räknas pris för åtgärd fram för beslut om införande. 
 

Sammanfattning 
Hampus Thorstensson berättar i sitt medborgarförslag om belysning på offentliga lekplatser att 
deras son älskar att leka, och fortfarande hellre leker aktivt med kroppen än framför en skärm. Han 
skriver: ”Det finns inget som hindrar honom från att leka, regn, blåst eller kyla blir bara extra 
element av det roliga.” Som föräldrar tycker de att det är fantastiskt, och de är glada över att bo 
nära flera lekplatser. En stor utmaning är dock den mörka delen av året. Hampus Thorstensson 
resonerar så att lyktstolparna intill de av kommunen organiserade lekplatserna har enkla 
strålkastare, som lyser upp vägen till lekplatsen, och lyktan är riktad mot vägen. 
 
Hampus Thorstensson föreslår, med motiveringen ”Låt barnen få möjlighet att vara barn på 
ett säkert och tryggt sätt”, följande: 
- Kommunen uppgraderar gatubelysningen intill alla av kommunen organiserade lekplatser 
till tvådelade ljuskällor, där den ena delen lyser upp vägen, medan den andra riktas mot 
lekplatsen. 
 
Ärendet remitterades till samhällsbyggnadsavdelningen som i sin tjänsteskrivelse, hid 2022.2440, 
uttalar att åtgärderna i dagsläget inte ryms inom befintlig budget. De hänvisar även till nylig 
antagen lek- och badplatsstrategi. 
 

Deltagande i debatten 
Jens af Ekenstam Stenman (V) 
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Förslag till beslut 
Ola Gustafsson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Medborgarförslag om belysning på offentliga lekplatser, KS 2022.2768 
Medborgarförslag om belysning på offentliga lekplatser, blankett , KS 2021.4505 
Medborgarförslag om belysning på offentliga lekplatser, KS 2021.4504 
 

Beslutet skickas till 
Hampus Thorstensson 

28S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 5
30

d6
ce

1-
66

a9
-4

55
0-

89
9d

-1
fe

a6
30

e6
90

5



Sammanträdesprotokoll 
 
 
 
 
 

Kommunfullmäktige 

Datum  
2022-09-13 

 
 

 
 
 
 
 
§ 82  2022/79 2022.3520  
 

Medborgarförslag om att kommunen ska höja friskvårdsbidraget för sina 
medarbetare 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat.  
 

Sammanfattning 
Linn Carlsson föreslår i sitt medborgarförslag att kommunen höjer friskvårdsbidraget med minst 
1 000 kr och på det sättet ger medarbetarna möjlighet att vara mer aktiva under året. Med den 
åtgärden visar kommunen omsorg om medarbetarnas hälsa, menar Linn Carlsson, som även gjort 
en omvärldsbevakning. Friskvårdsbidraget har denna nivå i andra kommuner i länet: 
Västerviks kommun: 2 000 kr 
Högsby kommun: 1 500 kr 
Emmaboda kommun: 1 500 kr 
Hultsfreds kommun: 1 560 kr eller ett friskvårdskort med 52 träningstillfällen 
Oskarshamns kommun: 1 200 kr 
 
Ärendet remitterades till HR-avdelningen som i sin tjänsteskrivelse, hid 2022.2251, uttalar att 
diskussioner och arbete som rör vilka förmåner Vimmerby kommun erbjuder sina medarbetare 
pågår och frågan om ett höjt friskvårdsbidrag är en del av det. Vimmerby kommun erbjuder idag 
ett friskvårdsbidrag på 1000 kr/år till medarbetarna. Flertalet av kommunerna i länet erbjuder ett 
högre friskvårdsbidrag. Ett friskvårdsbidrag är en främjande åtgärd som bidrar till bättre hälsa 
bland våra medarbetare samt bidrar till attraktiviteten hos oss som arbetsgivare. 
 

Deltagande i debatten 
Helen Nilsson (S) 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Medborgarförslag om att kommunen ska höja friskvårdsbidraget för sina 
medarbetare, KS 2022.2763 
Medborgarförslag om att kommunen ska höja friskvårdsbidraget för sina medarbetare, KS 
2022.287 
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Beslutet skickas till 
Linn Carlsson 
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§ 83  2022/83 2022.3521  
 

Medborgarförslag om att förbättra trafiksäkerheten vid övergångstället på 
Lundgatan 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget. 

Motivering:  
Ombyggnad av övergångsstället ingår i Rätt fart i staden. Där är tanken att ta bort vägmärken för 
övergångsställen och göra en gångpassage. 
 

Sammanfattning 
Ingemar Gustafsson skriver i sitt medborgarförslag att kommunen behöver förbättra 
trafiksäkerheten i samband med övergångstället på Lundgatan mellan tennishallen och 
Vimarskolan. Han föreslår att övergångsstället får blinkande lampor på övergångsskyltarna. 
Ingemar Gustafsson motiverar förslaget med att många barn passerar övergångsstället morgon och 
kväll. 
 
Bilförare har svårt att upptäcka barnen i tid pga den bristande belysningen. Ingemar Gustafsson 
jämför med övergångsställena vid Ceosvallen vid rondellen på Södra Ringleden och bedömer att 
Lundgatan har uppskattningsvis liknande trafik. Han tipsar även kommunen om leverantör av 
system för obevakade övergångsställen. 
 
Ärendet remitterades till samhällsbyggnadsavdelningen som i sin tjänsteskrivelse, hid 2022.1748, 
uttalar att de blinkade lamporna är borttagna från cirkulationsplatsen vid Ceosvallen då de inte 
fungerade som önskat. Övergångstället ska byggas om under 2022 inom ramen för 
trafiksäkerhetsåtgärder. Trafiksäkerhetsrådet har fått ut medborgarförslaget på remiss. Inga 
invändningar har kommit in till föreslaget avslag. I och med ändring från övergångsställe till 
avsmalnade gångpassage anses hastigheten i korsningspunkten mellan fordon och oskyddade 
trafikanter minska. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28,Medborgarförslag om att förbättra trafiksäkerheten vid övergångstället på 
Lundgatan mellan tennishallen och Vimarskolan, KS 2022.2765 
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Medborgarförslag om att förbättra trafiksäkerheten vid övergångstället på Lundgatan mellan 
tennishallen och Vimarskolan, KS 2022.362 
 

Beslutet skickas till 
Ingemar Gustafsson 
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§ 84  2022/100 2022.3522  
 

Medborgarförslag om övergångsställe över Sevedegatan 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat. 
 

Sammanfattning 
Anneli Söderström föreslår i sitt medborgarförslag att ett övergångsställe anläggs från 
Sevedegatan över till Motorsport. Hon menar att det alltid är mycket trafik och svårt att komma 
över gatan där. 
 
Ärendet remitterades till samhällsbyggnadsavdelningen som i sin tjänsteskrivelse, hid 2022.1747, 
uttalar att byggnation av övergångsställe på den aktuella platsen kommer ske under år 2023 och 
finansieras inom projektet Gäddan. 
 

Förslag till beslut 
Ola Gustafsson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2022-06-28, Medborgarförslag om övergångsställe över Sevedegatan, KS 2022.2764 
Medborgarförslag om övergångställe över Sevedegatan, KS 2022.481 
 

Beslutet skickas till 
Anneli Söderström 
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§ 85  2022/16 2022.3523  
 

Ledamöternas frågestund 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger frågestunden till handlingarna. 
 

Sammanfattning 

Laddstolpar för Vimarhems hyresgäster 
Fråga från Anneli Jakobsson (-):  
Elbilar blir allt mer populära men en kartläggning visar att endast 6 tillfrågade kommunala 
bostadsbolag i Jönköpings län och 2 i Kalmar län erbjuder laddmöjligheter för sina hyresgäster. 
Med anledning av ovanstående frågar jag dig: Är laddstolpar något som ni framöver kommer att 
införa för era hyresgäster? 
 
Svar från Magnus Danlid (C), ordförande för Vimarhem AB: 
Elbilsförs tagit fart och Vimarhem AB har installerat laddstolpar i Frödinge och Tuna samt vid 
Granen i Vimmerby för emtjänsten. De planerar att anordna laddstolpar efter kartlagt behov hos 
hyresgäster och har bett dem höra av sig om man planerar elbilsinköp. Det ekonomiska ansvaret 
för installationskostnaden behöver utredas. Vid fastigheten Uven ska byggas två laddstolpar. 
 

Beredning av motioner och medborgarförslag 
Fråga från Anneli Jakobsson (-):  
Enligt kommunallagen § 35 ska om möjligt en motion eller medborgarförslag beredas på sådant 
sätt att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen eller medborgarförslaget 
väcktes men ibland händer det att motioner och medborgarförslag behandlas efter närmare 2-3 år, 
vilket i en del fall får till följd att den som ställt motionen kanske inte sitter kvar i 
kommunfullmäktige. Det har blivit bättre men inte fullt tillfredsställande. Hur kommer ni, nästa 
mandatperiod att arbeta för att få ner dessa, ibland oacceptabla långa tider på motioner och 
medborgarförslag så det hamnar på en nivå som kommunallagen förespråkar? 
 
Svar från Jacob Käll (C) ordförande i kommunstyrelsen: 
Kontroll av hur länge motioner och medborgarförslag ligger obesvarade behöver skärpas. Två 
ggr/år görs en genomgång som rapporteras till kf. Med start denna höst ska administrativa 
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avdelningen fyra ggr/år lyfta motioner och medborgarförslag på interna arbetsmöten för att säkra 
upp att de tas upp i rätt tid. Det är ett arbete för hela kommunkoncernen. 
 

Rabatterade hyror i Storebro 
Fråga från Anneli Jakobsson (-):  
Vid samtal med en del hyresgäster i Storebro kom det fram att det står ett flertal outhyrda 
lägenheter i centrum och det kan vara en stor utmaning att få dessa lägenheter uthyrda, med 
hyresintäktsbortfall som följd. Hur många lägenheter står tomma i Storebro? Har ni några planer 
på att hyra ut dessa med reducerad hyra till exempel till studenter och ungdomar istället för att 
lägenheterna ska stå tomma? 
 
Svar från Magnus Danlid (C), ordförande för Vimarhem AB: 
Vimarhem AB har 44 lediga lägenheter varav 36 i Storebro. De har iordningställt 17 lägenheter 
för Ukrainska flyktingar i samverkan med Migrationsverket och där är det fortfarande 6 lägenheter 
tomma. Vimarhem AB har övervägt hyresrabatter. Det är vettigt att sätta ner hyran där vi har 
mycket tomt som i Storebro. Styrelse och VD för Vimarhem AB fått i uppdrag att göra 
aktivitetsplan där sänkt hyra kan vara en aktivitet. Det är ett bra förslag som vi ska jobba vidare 
med. 
 

LED-lampor i kommunens gatubelysningar 
Fråga från Anneli Jakobsson (-):  
I vintras var det istappar på en del gatubelysning i Storebro vilket troligtvis innebär att det inte är 
LED-belysning. Kommer ni se över gatubelysningen i kommunen och byta ut icke LED till LED 
på de gatubelysningar som eventuellt inte har det idag? 
 
Svar från Jacob Käll (C), ordförande i kommunstyrelsen:  
Det pågår ett utbyte till LED på trafikbelysningen sedan år 2020. Efter år 2022 kommer 
kommunen att ha bytt ut alla högeffektsarmaturer på 250 W till LED 30-50W (justerbara). Det är 
cirka 1 000 st i Vimmerby, Pelarne, avfarten till Rumskulla och Vrångfall. Då har vi bytt ut de 
värsta elförbrukarna. Vi har några mellaneffektsarmaturer kvar, 100-150W, de planeras bytas ut 
under nästa år. Vi har även många lågeffektsarmaturer på 50W som ligger längre fram i 
planeringen då de inte ger så mycket besparing, t ex i Storebro har vi lågeffekts 50W på våra 
armaturer men genomfartsleden där är Trafikverkets anläggning.  
Totalt har vi cirka 5 000 armaturer. 
Senaste åren har vi lagt följande belopp på trafikbelysningen: 
1,8 mnkr år 2020 
1,7 mnkr år 2021 
3,0 mnkr år 2022. 
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Energieffektivisering av kommunens fastigheter 
Fråga från Anneli Jakobsson (-):  
Vi befinner oss alla i en krissituation med priser på el som vi aldrig någonsin varit med om förut 
och vi uppmanas att minska ner på energianvändningen så gott det går. Min fråga är: 
Vad har kommunen gjort hittills och vad har ni för planer i framtiden att energieffektivisera 
kommunala fastigheter? 
 
Svar från Jacob Käll (C), ordförande i kommunstyrelsen:  
Hittills: 

1. Bytt belysningen på CEOS vallen. 
2. Bytt oljepanna till värmepump på CEOS. 
3. I samtliga kyl-/frysrum har vi installerat mätare som kalibrerar och optimerar 

temperaturerna. 
4. Bytt ett antal ytterbelysningar på t ex våra skolor till LED. 
5. Kopplat in fjärrvärme till isplattan i ishallen för att motverka permafrost (tidigare var det 

elslinga). 
6. Optimerat kylaggregat i ishallen till isen. 
7. Bytt belysningen på elljusspår och delvis trafikbelysning till LED. 

Planerar: 
1. Fortsätta med driftoptimeringar. 
2. Beställt värmepump till Djursdala förskola. 
3. Kommer koppla om luftvärmen från el till fjärrvärme i ishallen. 
4. Fortsätta att byta ut gamla aggregat och driftoptimera, ligger med i investeringslistan. 
5. Lämna paviljonger (bygger ny förskola) som är en dyr driftkostnad, lägre energital i dessa. 
6. Utreder solcellsinvestering. 
7. Vid nyproduktion tar vi in option på solcellsplacering. 
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§ 86  2022/20 2022.3524  
 

Ordförandens tal vid mandatperiodens slut 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Leif Larsson (C) håller tal i fullmäktige då detta är 
mandatperiodens sista sammanträde. Han säger följande. 
 
Det känns högtidligt att vi har haft ett val i vårt land; det är inte alla länder som får ha hemliga, 
transparenta och fria val. Valnämnden och valkansliet arbetade valdagen och valnatten. 
Ordförande och röstmottagare från valdistrikten kom in med valhandlingarna enligt gällande 
regler. Vi transporterade valhandlingarna till Länsstyrelsen i Kalmar. De gav oss besked nästan 
direkt att materialet var i ordning: ”Exemplariskt”. Det är valdistrikten men även valnämnden som 
gjort det arbetet. Jag vill rikta ett varmt tack till er, det är ett stort och viktigt arbete som lett fram 
till beslutet. 
 
De möten vi har haft under den mandatperiod som gått har inte alltid så roliga men viktiga. Vi har 
haft en ton som innehållit respekt för varandra. Många ledamöter har varit uppe i talarstolen. 
Debatten har förts med ordning och reda och på ett sätt som gagnat det demokratiska arbetet. En 
fråga som bör följa med till nästa mandatperiod är hur vi kan utveckla fullmäktige ännu mer; vi 
vill se salen sjuda av liv där man resonerar om kommunens utveckling och tar tillvara de 
möjligheter som finns. Att vi går in med öppna ögon och vidtar kraftfulla åtgärder med frågor där 
vi behöver komma vidare. Ett sätt att uppnå detta är att arbeta med fullmäktiges arbetsformer. Det 
är viktigt att alla kommer till tals. Det är även en utmaning få fler från allmänheten att besöka 
sammanträdena. Vi vill att allmänhetens frågestund får fart och liv igen. 
 
Ni förtroendevalda som avgår kommer att få en inbjudan till fullmäktiges decembersammanträde. 
 
Jag vill även rikta ett tack till kansli och kommundirektör som hjälper till att få det att fungera. 
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